

မြန်မာ့အသွင်ကူးပြောင်းမှုတွင် အခရာကျသော လယ်ယာမြေ (အပိုင်း ၂)

ပြီးခဲ့သည့်အပိုင်းတွင် မြန်မာ့အသွင်ကူးပြောင်းမှုနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးကဏ္ဍ ရင်ဆိုင်နေရသည့် မြေယာနှင့်ဆက်စပ်သည့် အဓိက စိန်ခေါ်မှုများအနက်မှအချို့ကို ကျွန်ုပ်တို့ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ အမှန်တကယ်၌ လိပ်ခဲတည်းလည်းဖြစ်နေသည့် မြေယာကိစ္စများကိုဖြေရှင်းခြင်းဖြင့် တိုင်းပြည်အား လူမှုသဟဇာတဖြစ်ရေးနှင့် တည်ငြိမ်ရေး၊ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု လျော့ချရေး၊ နည်းမှန်လမ်းမှန်မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် စီးပွားရေးတိုးတက်မှုရှိရေးတို့တွင် အောင်မြင်အောင် ကူညီပေးနိုင်လိမ့်မည်ဖြစ်သည်။

အစိုးရအနေဖြင့် အားကောင်းပြီးထိရောက်သည့် မြေယာအုပ်ချုပ်ရေးကို စနစ်တကျအသက်သွင်းရန်အတွက် စတင်လုပ်ဆောင်နေခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလတွင် သက်တမ်းကုန်ဆုံးခါနီး အစိုးရက အမျိုးသား မြေယာအသုံးချမှုမူဝါဒ NLUPကို အတည်ပြုပေးခဲ့ကာ လက်ရှိအစိုးရကလည်း မြေယာကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး ထို မူဝါဒကို အစမှတ်အဖြစ် ဆက်လက်အသုံးပြုလျက်ရှိသည်။ ၎င်းသည် သတင်းကောင်းဖြစ်သည်။ အကြောင်းမှာ အမျိုးသားမြေယာအသုံးချမှုမူဝါဒချမှတ်ခဲ့ရာ၌ ယခင်ကတစ်ခါမှမရှိခဲ့သည့်ပုံစံဖြစ်သည့် အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်း အပါအဝင် ပါဝင်သင့်ပါဝင်ထိုက်သူများနှင့် တိုင်ပင်ညှိနှိုင်းပြီးမှ ပြင်ဆင်ရေးဆွဲခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ၎င်းသည် သိသာ ထင်ရှားသည့်အောင်မြင်မှုဖြစ်သည်။ အကြောင်းမှာ ထိုမူဝါဒတွင် မြေယာလုပ်ပိုင်ခွင့်၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ စီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် သိမ်မွေ့စွာကိုင်တွယ်ရသော လုပ်ငန်းစဉ်များဖြစ်သည့် မြေယာစွန့်လွှတ်မှု၊ ရယူမှုနှင့် မြေယာအငြင်းပွားမှု ဖြေရှင်းပုံ စသည့် အဓိကအကြောင်းခြင်းရာများကို ထည့်သွင်းထား၍ဖြစ်သည်။

အမျိုးသားမြေယာအသုံးချမှုမူဝါဒတွင် မြေယာမှတ်တမ်းမှတ်ရာများ၊ ကြေးတိုင်မြေစာရင်းအချက်အလက်များ အပါအဝင် အနာဂတ် 'မြေယာသတင်းအချက်အလက်စီမံခန့်ခွဲမှု'ဆိုင်ရာအခြေခံမူများကိုလည်း ချပြထားသည်။ အချိန်ကိုက်အံ့ကိုက်ဆိုသလိုပင် ကမ္ဘာ့ဘဏ်ကလည်း လက်ရှိသွားနေသည့် ဆည်မြောင်းစီမံကိန်းအောက်မှ တစ်ဆင့် မြေယာစီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ အားလုံးပါဝင်သည့် ချဉ်းကပ်မှုများကိုစမ်းသပ်ရာတွင်လည်း ကူညီထောက်ပံ့ ပေးလျက်ရှိသည်။ အဆိုပါ ကနဦး ထိတွေ့ဆက်ဆံမှုတွင် မဝေးသောကာလ လယ်ယာမြေမြေပုံနှင့် မှတ်တမ်းမှတ်ရာများကိုသက်တမ်းတိုးခြင်းနှင့် အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းအပြင် မြေယာစုစည်းကျစ်လျစ်အောင်ပြုခြင်း၊ အကြီးစားအကောင် အထည်ဖော်မှုအတွက် စွမ်းဆောင်ရည်တည်ဆောက်ခြင်းဆိုင်ရာ ချဉ်းကပ်မှုများကိုပြန်လည် စဉ်းစားသုံးသပ်ခြင်း တို့ပါဝင်သည်။ တစ်ဖက်တွင်လည်း ကမ္ဘာ့ဘဏ်သည် မြေယာအုပ်ချုပ်ရေးကိုပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ လတ်တလောအတွေ့အကြုံများရှိထားသည့် အခြားနိုင်ငံများမှ မိမိတို့နှင့်အလားတူအဖွဲ့အစည်းများ ထံ မြန်မာအစိုးရဘက်က လေ့လာရေးခရီးသွားရောက်ထိတွေ့ဖလှယ်ခြင်းအားဖြင့် လောကတူချင်းပညာယူသည့် ကိစ္စကိုလည်း ကူညီထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိသည်။

အောင်မြင်နိုင်ခြေအလားအလာအများဆုံး လုပ်ကိုင်စရာနယ်ပယ်မှာ ကြေးတိုင်နှင့်မြေစာရင်းကဏ္ဍဖြစ်သည်။ လက်ရှိနည်းပညာများဖြင့်ဆိုလျှင် မြေယာအချက်အလက်များကို ပိုမိုမြန်ဆန်စွာကောက်ယူနိုင်ပြီး ထိုအချက်အလက်များကို လွယ်ကူစွာနှင့်ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ရယူသုံးစွဲနိုင်အောင်လည်း လုပ်ပေးနိုင်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် တစ်မျိုးသားလုံးနှင့်ဆိုင်သည့် ရည်ညွှန်းကွန်ရက်ကောင်းနှင့် မြေတိုင်းအချက်အလက်ထုတ်ပေးခြင်းဆိုင်ရာ စွမ်းရည်ကောင်းကိုလည်း ပိုင်ဆိုင်ထားသည်ဆိုသော်လည်း စစ်ဘက်ဆိုင်ရာအတွက်သာ သီးခြားအသုံးချမှုမျိုး ကြီးကြီးမားမားရှိနေသေးသည်။ ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ပိုမိုကျယ်ပြန့်စွာအသုံးပြုနိုင်အောင် အဆိုပါကြေးတိုင်နှင့် မြေစာရင်း အခြေခံအဆောက်အအုံနှင့်အချက်အလက်များကို လမ်းဖွင့်ပေးခြင်းသည် တည်နေရာအခြေပြု ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်မှုအတွက် အဓိကခြေလှမ်းတစ်ရပ်ဖြစ်လာမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် နိုင်ငံအတွင်း တည်နေရာအခြေပြုစီမံကိန်းဆွဲခြင်း၊ ဆုံးဖြတ်ချက်ချခြင်းနှင့် စောင့်ကြည့်လေ့လာခြင်းအားလုံးသုံးနိုင်မည့် တစ်ခုတည်းသော အချက်အလက်အထိုင်တစ်ခု တည်ဆောက်ရေးအတွက် မြေပုံတစ်ခုချဉ်းကပ်နည်းကို စတင်လုပ်ဆောင်နေပြီဖြစ်သည်။ ယခုမှစတင်ကာစဖြစ်သော်လည်း အခြေခံကျသည့် သဘောတူညီချက်များနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရမည့်အပိုင်းများ နေသားတကျဖြစ်သည်နှင့် ထိုလုပ်ငန်းကဏ္ဍ လျင်လျင်မြန်မြန် ဆက်လက်တိုးတက်သွားနိုင်သည်။ အလားတူ မြေယာမှတ်တမ်းမှတ်ရာများနှင့် အသေးစိတ်မြေပုံများ ပြုလုပ်ခြင်းနှင့် ပြန်လည်အသက်သွင်းခြင်းသည် ထိုလုပ်ငန်းမျိုးအတိတ်ကဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်အခြားနိုင်ငံများနှင့် ယှဉ်လျှင် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ပိုပြီးလက်တွေ့ဖြစ်နိုင်ခြေများသည်။ အကြောင်းမှာ နည်းပညာအသစ်များရောက်ရှိ လာခြင်းနှင့် နှိုင်းယှဉ်ဖြစ်ရပ်များ၊ နိုင်ငံများမှ လုပ်နည်းလုပ်ဟန်အတတ်များရရှိနိုင်မှုကြောင့်ဖြစ်သည်။ နည်းပညာ များသည် အလွန်လျင်မြန်စွာတိုးတက်ပေါ်ပေါက်လျက်ရှိကြပြီး ကျေးလက်ဖြစ်စေ၊ မြို့ပြဖြစ်စေ မြေ ယာနှင့်ပတ်သက်ပြီး နည်းမှန်လမ်းမှန်စီမံခန့်ခွဲအုပ်ချုပ်မှုတစ်ခုပေါ်ပေါက်စေမည့် လမ်းစဉ်တစ်ခုကိုလမ်းညွှန် နိုင်ရန်အတွက် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှ ရနိုင်သမျှသင်ခန်းစာကောင်းများလည်း ရှိနေပါသည်။

စစ်ချင်းတွင် မြေပုံနှင့်အချက်အလက်များသည် ထိုကဲ့သို့သောရှုပ်ထွေးသည့်ကိစ္စရပ်များကို ဖြေရှင်းရာတွင် အရေး မပါဟု ထင်ချင်စရာရှိပါသည်။ သို့ရာတွင် နယ်နိမိတ်များ၊ ပိုင်ဆိုင်မှုနှင့် မြေယာအသုံးချမှု ဆိုင်ရာ ခိုင်မာပြီး လူတိုင်း သုံးစွဲနိုင်မည့် သတင်းအချက်အလက်များမှာ အရေးပါသည့်အချက်အလက်များဖြစ် သည်။ ထိုအချက်အလက်များနှင့်မြေပုံများသည် နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားများနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား မြေယာ အသုံးချခွင့်၊ မြေယာဝယ်ယူရောင်းချခွင့်ကို ကျင့်သုံးရာ၌ကူညီပေးနိုင်သည်။ တစ်ဖက်ကလည်း အစိုးရအား လယ်ယာမြေဥပဒေများနှင့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို မျှတပြီးပွင့်လင်းသည့်ပုံစံဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ကျင့်သုံးနိုင်အောင်လည်း လမ်းဖွင့်ပေးသည်။

မြေယာလုံခြုံမှု၊ ဈေးကွက်များနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးဆိုင်ရာ စိန်ခေါ်မှုများမှာ
ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံအများစုအတွက် ခေါင်းခဲစရာများဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံလိုမျိုး ဆယ်စုနှစ်နှင့်ချီကြာခဲ့သည့်
ပဋိပက္ခရှိခဲ့သည့်နိုင်ငံများအတွက် ပို၍ပင် ကြီးမားသည့်စိန်ခေါ်မှုဖြစ်သည်။ ပါဝင်ပတ်သက်နေသူများဘက်က
သဘောတူညီမှု၊ ခိုင်မာပြီး တစ်ပြေးညီကာ လူထုကိုချပြထားသည့်
မြေယာသတင်းအချက်အလက်များတည်ဆောက်ခြင်း၊ လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော်မှု ကို
ဆက်လက်စိတ်ပိုင်းဖြတ်ထားခြင်းတို့မှာ အရေးပါလာမည်ဖြစ်သည်။ အစိုးရအနေဖြင့် ကြီးမားသည့် တိုးတက်
မှုကိုရရှိထားပြီး ခေတ်မီနည်းပညာများအသုံးချမှုနှင့်အတူ သက်ဆိုင်သူများနှင့်ထိတွေ့ရန်ကြိုးပမ်းမှုသည် မြန်မာ
နိုင်ငံနှင့် သက်ဆိုင်ဆီလျော်လှပါသည်။

ကမ္ဘာ့ဘဏ်၏မြန်မာနိုင်ငံတွင်ဆောင်ရွက်နေသောလုပ်ငန်းများနှင့် မြေယာအရေးကိစ္စများကို
ဆက်လက်လေ့လာ နိုင်ပါသည်။